
 1 

Grundejerforeningen KJUL  
Generalforsamling den 14. maj 2022 
 
Bestyrelsens beretning 
 
Indhold: 

• Generalforsamling 2021 
• Sommerfest 2021 
• Klitsyn 
• Fiksering af Kjul Å udløb 
• Fællesgruppen for Tversted, Skiveren, Kandestederne og Gl. Skagen 
• Affaldssortering 
• Vejvedligeholdelse 
• Hjemmeside 
• Beskæring af træer og buske 
• E-mail service 

 
Generalforsamling 2021 
3. juli 2021 havde vi generalforsamling hos Jane & Svend. Efterfølgende konstituerede bestyrelsen sig: 
 

• Jens Uggerhøj, Formand 
• Torben Lund Krogsgaard, Næstformand 
• Jane Christensen, Sekretær 
• Gunnar Hansen, Kasserer 
• Per Ploug, Vejmand 

 
Sommerfest 2021 
Sommerfesten blev afholdt den 3. juli hos Jane & Svend. En dejlig aften - tusind tak til Jane & Svend for 
værtsskabet. 
 
Klitsyn 
Grundet Covid-19 aflyste Naturstyrelsen Klitsyn i Kjul i 2021 
 
Fiksering af Kjul Å-udløb 
Lige nu foregår der en unødvendig og kraftig erosion af klitterne på Kjulstrand øst for Kjul Å udløbet. 
Udløbet har frit spil og gnaver sig ind i klitterne samt breder sig på store dele af stranden. Gæster og 
turister som er på gåtur på stranden, bliver presset til at vandre direkte i de følsomme klitter, hvilket øger 
nedbrydningen af klitterne og dermed forværre erosionen. Adgangsforholdene fra/til sommerhusområdet 
og stranden er til tider så ringe, at det umuliggør adgang. 
 
I februar i år har bestyrelsen derfor haft et møde med byrådsmedlem Michael Engbjerg (V), medlem af 
Teknik-og Miljøudvalget for at høre hvilket tilgang og metode vi som forening skal tage for at Hjørring 
Kommune aktivt vil arbejde med problemstillingen. Mødet resulterede i at bestyrelsen udarbejdede et brev 
stillet direkte til Bettina Hedeby Madsen, direktør for Teknik & Miljø. Hvad vores henvendelse vil udmønte 
sig i, er stadig uvist.      
 
Fællesgruppen for Tversted, Skiveren, Kandestederne og Gl. Skagen 
Fællegruppen arbejder bl.a. på at få sandfodring af vestkysten fra Tversted til Skagen. Som bekendt har 
Hjørring Kommune desværre kun fokus på hvad der foregår syd for Hirtshals. Talsmand fra Fællesgruppen 
har derfor henvendt sig til de 5 foreninger i Kjul for at høre om vi ønsker at støtte op om en større 
fællesfront for bl.a. bypass af sand ved Hirtshals. Det koster ikke noget at deltage og vi har i bestyrelsen 
derfor valgt at sige ja til at støtte op om initiativet. Det samme har de andre foreninger i Kjul. Så fremover 
står vi sammen om at påvirke politikere og myndigheder om at sikre kysten fra Hirtshals til Skagen.  
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Affaldssortering 
Hjørring Kommune har meddelt, at vi i løbet af 2022 skal have ny affaldsløsning - de brune affaldsposer er 
snart datid.  I samarbejde med Hjørring Kommune har vi fundet en god løsning til fælles affaldssortering i 
Kjul. Der er enighed blandt bestyrelserne i de tre grundeejerforeningerne vest for Kjulvej om, at fælles 
affaldssorteringsområder er den mest hensigtsmæssige løsning. 
Det betyder, at vi alle undgår at have to forholdsvis store affaldscontainere stående og at de store 
renovationsbiler ikke skal køre på Baltersensvej og Niels Skandsvej. Desuden bliver kørslen på Peter 
Hermansensvej minimal. 
Der er således planer om, at der bliver etableret tre affaldssorteringsområder i området. 
I vores foreninger har Kjulgården været så venlig at stille et stykke jord til rådighed – tusind tak for det. 
Etableringen planlægges at ske i løbet af 2022 og skal seneste være klar ultimo 2022 
 
Vejvedligeholdelse 
Vejsamarbejdet dækker det fælles vejstykke mellem det østlige T-kryds Peter Hermansensvej og 
Baltsersensvej og det vestlige vejstykke ud til Lilleheden Skovvej. 
Parter i samarbejdet er mellem vores forening, løsgængere på Kjulgaardsvej og Skudevej samt 
Naturstyrelsen. Desuden bidrager vores to naboforeninger tilsammen med kr. 5.000 pr. år. 
Vejsamarbejde gælder ikke Baltsersensvej og Niels Skandsvej som alene vedligeholdes af foreningen.  
 
Der er nedsat et vejudvalg på tre personer, hvor to personer er udpeget af bestyrelsen og 3. manden er 
udpeget blandt ”løsgængerne”. 
 

• Per Ploug 
• Svend Andersen 
• Eydis Tindskard, Kjulgården  

 
Vejudvalgets opgave er løbende at vurdere vejenes kvalitet samt aftale nærmere med entreprenøren 
omkring vedligeholdelse indenfor det aftalte budget.  
 
Hjemmeside – www.kjul-strand.dk  
Ditte Wedell Pape (PH Vej 15) er vores webmaster. Ditte er altid klar til at opdatere med nyheder m.v. fra 
alle 5 foreninger. I mange år har Brinks Klit afholdt udgifterne og vi har nu overtaget denne opgave de 
næstkommende år. Udgiften er på godt kr. 1.200,- årligt.  
 
Beskæring af træer og buske – stadig aktuelt og nødvendigt 
I følge matrikelkortet kan vi se at vores veje hen over tid har flyttet sig. Det er sket fordi træer, buske, 
postkasser eller skraldespande ubevist har presset trafik og vejvedligeholdelse over i modsat side.  
Vi skal have mindst en meter frit bælte på begge sider af vejen (vandret og lodret), således biler og andre 
større kørertøjer frit kan passere uden skader m.v.  
Bestyrelsen ønsker at den enkelte grundejer selv udfører arbejdet med at fjerne træer, buske m.v. 
Har man ikke selv mulighed for at gøre det, kan bestyrelsen være behjælpelig med at pege på en lokal 
altmuligmand som kan gøre det på jeres regning. 
 
E-mail service 
Vi fortsætter indsamlingen af e-mailadresser på foreningens medlemmer således vi fremover kan sende 
relevant information pr. e-mail. Det er et tilbud, ikke et krav, men det kræver, at vi får oplyst jeres e-
mailadresse og det gøres nemmest ved at sende en e-mail til Jens Uggerhøj på jens@uggerhoj.com  
Indkaldelse til generalforsamling sendes fremover udelukkende som e-mail, dog vil de medlemmer uden en 
e-mailadresse stadig modtage med almindelig post. 
 
Bemærk: Mail bliver udsendt som Bcc., hvilket betyder ”Blind Copy”. I visse tilfælde kan disse mail havne 
i dit spamfilter eller uønsket mail – så vær opmærk på opsætningen i dit mailprogram.  


